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 VAR به ايران

مراسم قرعه كشي ليگ  برتر فوتبال فرصتي بود براي رئيس فدراسيون 

اشرف  رامين
تا در مورد مسائل مختلف صحبت كند. در شرايطي كه فوتبال ايران       چهره

با چالش هاي بسياري دست وپنجه نرم مي كند و همواره موضوعي 
براي نگراني وجود دارد، اين بار مهدي تاج از الزام پرداخت حق پخش به تيم ها صحبت كرده و اينكه 
در صورت عدم رعايت اين قانون حق حضور در ليگ  قهرمانان آس��يا را نخواهيم داشت. اين موضوع 
مربوط به امروز و ديروز نيست و حق پخش سال هاست كه محل بحث بوده است. با اين  وجود عدم حل 
اين مشكل باعث شده رئيس فدراس��يون يك بار ديگر نسبت به آن هش��دار دهد و از مسئولان براي 
برطرف كردن اين مشكل كمك بخواهد. تاج با تأكيد بر اين مسئله مهم به قوانين بين المللي اشاره كرد: 
»اميدوارم امسال آخرين سالي باشد كه درباره حق پخش تلويزيوني صحبت مي كنيم. اطلاعاتي دارم 
كه مطابق قوانين ای اف سی و فيفا، باشگاه ها از چند ماه ديگر براي صدور مجوز حرفه اي ملزم مي شوند 
كه قرارداد حق پخش را ضميمه مدارك كنند. نمايندگان مجلس ش��وراي اسلامي كه برنامه هفتم 
توسعه را بررسي مي كنند، اين بند را هم ببينند. اگر اين اتفاق نيفتد، همه با مشكل مواجه مي شويم. 
در اين صورت نمي توانيم س��هميه اي در ليگ قهرمانان آسيا داشته باش��يم و تيم ملي دچار مشكل 
مي شود.« عدم تجهيز ورزشگاه ها به سيستم كمك داور ويدئويي هم يكي ديگر از مسائل بحث برانگيز 
فوتبال ماست. به  رغم وعده وعيدهاي زياد فدراسيون و سازمان ليگ، همچنان خبري از VAR نيست. 
منتها تاج ابراز اميدواري كرده امسال با برطرف شدن اين خلأ، مشكلات داوري كاهش يابد: »اميدوارم 
اشتباهات تأثيرگذار داوري به حداقل برسد. كميته داوران، تعداد داوران را به ميزان يك سوم كاهش 
داد و به 80 داور رساند. گرفتاري هاي داوري تا حد زيادي رفع خواهد شد و اميدوارم VAR را امسال 
در ليگ خودمان داشته باشيم. فدراسيون تمام تلاش خود را مي كند تا اين سيستم از آغاز ليگ استفاده 
شود. انتظار داشتيم يك نفر از دولت يا سيستم، موانع ورود VAR را بگويد. آوردن اين سيستم و انتقال 
پول بسيار سخت است و مشكلات عديده اي در اين زمينه داريم. فدراسيون با كمك فيفا تلاش مي كند 
اين كار انجام شود.VAR يكي از ضرورت هاي اصلي ليگ امسال است.« به گفته رئيس فدراسيون، 
وضع قوانين جديد تع��داد بازيكنان خارجي بي كيفيت در ليگ را كاه��ش خواهد داد. تاج همچنين 
رعايت سقف بودجه را به نفع ليگ خواند: »انتظار فدراسيون فوتبال و سازمان ليگ اين است كه ليگ 
امسال، پربازده و پويا باش��د. با قوانين جديدي كه وضع ش��ده، بازيكنان خارجي كم كيفيت در ليگ 
كاهش يافته اند. كنترل هزينه ها كمك مي كند بازي جوانمردانه مالي رعايت شود و ليگ بازدهي كافي 
داشته باشد. برخي باشگاه ها 10 برابر سايرين هزينه مي كردند كه باعث مي شد برخي تيم ها هميشه 
بالا يا پايين باشند. ليگ امسال جوان شد و تيم ها نمي توانند بيشتر از 19 بازيكن بالاي 23 سال داشته 

باشند كه اين موضوع به تيم هاي ملي كمك مي كند.«

وعده اي كه باورپذير نيست

قراردادهايبالاترازسقفثبتنميشود!
حاشيه مراسم قرعه كش��ي  رقابت هاي ليگ بيس��ت و سوم بهترين 

شميم  رضوان
فرصت براي دوره كردن سرپرست سازمان ليگ توسط اصحاب رسانه       خبر

بود. خبرنگاران حاضر در س��ازمان ليگ بعد از مشخص شدن برنامه 
بازي هاي فصل جديد، طاهري را دوره و ابهامات خود را در خصوص سقف قراردادها با او مطرح كردند. 
اكثريت هم يك سؤال واحد داش��تند؛ اينكه در صورت عدم رعايت س��قف قرارداد چه برخوردي با 
متخلفان مي شود و سازمان ليگ قرار است به چه شكلي اين داستان را مديريت كند؟ پاسخ هاي داده 

شده، اما مثل هميشه كليشه اي و تكراري هستند و هيچ ابهامي را برطرف نمي كنند. 
سرپرست كميته نقل وانتقالات سازمان ليگ تأكيد مي كند اگر باش��گاهي بخواهد قانون را دور بزند، 
پرونده آن در نهادهاي نظارتي بررسي خواهد شد و با توجه به اينكه باشگاه ها در بورس عرضه مي شوند 
يا نهاد بالادستي دارند، دخل و خرج آنها بايد مدرك داشته باشد، اما هيچ توضيحي نمي دهد كه چطور 
قرار است گفته هاي باش��گاه ها در خصوص قراردادها راستي آزمايي شود، خصوصاً وقتي طي روزهاي 
اخير بسياري از بازيكنان سابق فوتبال اعتراف كردند پيشتر كه قانون سقف قرارداد وضع شده بود، رقم 
دريافتي آنها با آنچه در سازمان ليگ به ثبت مي رسيد، زمين تا آسمان فاصله داشت. البته سازمان ليگ 
مي تواند مدعي شود وظيفه رس��يدگي به اين موار برعهده ديگر سازمان هاست، اما وقتي قانوني وضع 
مي شود، قانونگذار بايد به نحوه اجراي آن نيز بينديشد در غير اين صورت قانون وضع شده چيزي جز 
از سربازكني نخواهد بود. طاهري مدعي است اجازه نمی دهند قراردادهاي بيشتر از سقف بودجه ثبت 

شود، اما آيا ارقام درج شده در قراردادهايي كه در سازمان ليگ به ثبت مي رسد واقعي است؟!
البته كه طي چند روز گذشته نشس��تي به دعوت سازمان بازرس��ي و با حضور مديران باشگاه هاي 
استقلال، پرسپوليس، گل گهر و سپاهان به عنوان باشگاه هايي كه فصل گذشته بيشترين هزينه را 
كردند برگزار شد، جلسه اي كه تقريباً حاصلي نداشت. بي ش��ك مارگزيده از ريسمان سياه و سفيد 
مي ترسد و نتيجه فاجعه بار قانون سقف قرارداد دليل خوبي است كه افكار عمومي و اصحاب رسانه به 
قانون سقف بودجه و اجرايي شدن آن ترديد داشته باشند، خصوصاً كه با توجه به گفته هاي سرپرست 
كميته نقل و انتقالات سازمان ليگ تنها باشگاه هاي سپاهان، نس��اجي، گل گهر و ملوان مي توانند 
قراردادهاي خودش��ان را ثبت كنند و اين يعني بس��ته بودن پنجره نقل وانتقالاتي 12 باشگاه ليگ 
برتري! باشگاه هايي كه البته بي توجه به اين مهم اين روزها به شدت در حال جذب بازيكن هستند و 
ترديدي نيست كه به زودي قرارداد بازيكنان جديد خود را نيز ثبت  می كنند و همين مسئله باعث 

مي شود كمتر كسي به اجرايي شدن قوانين تازه وضع شده اميدي داشته باشد.

پرونده تيم ملي واليبال ايران در ليگ  ملت هاي 
2023 با قرار گرفتن در رتبه چهاردهم بسته 
ش�د. همانطور كه انتظارش را داشتيم در روز 
پاياني نيز ملي پوشان ما نتوانستند از پس كوبا، 
آخرين حريف خود برآيند و با قبول شكست 
3 بر 2، عملكرد ضعيف شان را تكميل كردند. 
بيش از يك دهه است كه به درخشش بلندقامتانمان 
در ليگ ملت ها و قبل از آن در ليگ  جهاني واليبال 
عادت كرده بوديم. اگرچه هرگز سكوي اين رقابت ها 
را تجربه نكرديم، اما با ارائ��ه عملكردی قابل قبول، 
كسب نتايج درخشان و تحميل شكست به قدرت هاي 
جهان همه را انگشت به دهان مي گذاشتيم. امسال 
اما خبري از شگفتي س��ازي و درخش��ش بچه هاي 
ايران نبود و تيم ما خيلي زود به باختن عادت كرد. 
مرحله يك چهارم نهايي لي��گ ملت ها از 28 تير در 
گدانسك لهستان آغاز مي شود و درحالي كه حسرت 
صعود به دلمان مانده بايد شاهد بازي هاي هشت تيم 
صعود كننده امريكا، ژاپن، لهستان، ايتاليا، آرژانتين، 

برزيل، اسلووني و فرانسه باشيم. 
   ضعيف ترين نتيجه

كسب تنها دو پيروزي و ثبت 10 باخت نااميدكننده 
كاري كرد كه تيم هفتم دوره گذشته، امسال به رده 
چهاردهم سقوط كند! ژاپن، لهستان، امريكا، ايتاليا، 
آرژانتين، اسلووني، فرانسه، هلند، كوبا و بلغارستان 
تيم هايي بودند كه از ضعف هاي زياد تيم ايران سود 
بردند و ما را شكس��ت دادند. دو بردمان نيز مقابل 
آلمان و چين به دست آمد و عملاً تأثيري در عملكرد 

كلي تيم كشورمان نداشت. 

پ��س از پش��ت  س��ر گذاش��تن دو هفته س��خت 
و پرحاش��يه، تيم ملي براي اعزام به امري��كا نيز با 
مشكلات زيادي مواجه بود. كارشكني ها در خصوص 
صدور ويزا باعث شد سرمربي از حضور در آناهايم 
محروم شود و بازيكنان بدون بهروز عطايي به ميدان 
رفتند. علاوه  بر اين چند بازيكن نيز با همين مشكل 
روبه رو شدند و اعزام تركيب ناقص دست كادرفني 
را براي انتخاب بازيكنان بست. مصدوميت شديد 
علي حاجي پور، شكس��تن انگشت محمد موسوي 
و همچنين آس��يب ديدگي جدي جواد كريمي و 
مرتضي شريفي را نيز بايد به ناكامي هاي تيم اضافه 
كرد. سقوط به رده چهاردهم بدترين عملكرد ايران 
در مرحله گروهي ادوار گذشته ليگ ملت ها به شمار 
مي رود؛ در 2018 دهم، 2019 دوم، 2020 دهم و 

2022 هفتم شديم. 
   عدم انتقادپذيري

نمايش ضعيف تيم ملي از همان بازي اول مشهود بود 
و با اينكه تصور مي شد رفته رفته اوضاع تغيير كند، 
اما برخلاف سال هاي گذشته روند نزولي تداوم پيدا 
كرد و هرچه پيش رفتيم خبري از پيشرفت و بهبود 
وضعيت نشد. در جريان بازي ها شتابزدگي بازيكنان 
مشخص بود. ملي پوشان در كنترل و دريافت توپ 
مشكلات زيادي داشتند، سرويس هاي زيادي را از 
دست داديم و دفاع روي تور ضعيفي در اين بازي ها 

به نمايش گذاشتيم. 
همين مسئله انتقادهاي زيادي را به همراه داشت و 
سرمربي ايران نه تنها اين انتقادها را قبول نكرد، بلكه 
پس از باخت به امريكا موضع تندي عليه منتقدانش 

گرفت. او در مصاحبه هاي بعدي نيز مدعي شد هرگز 
در س��طح تيم هاي برتر جهان نبوديم و مردم بايد 
واقعيت ها را بپذيرند! در عدم انتقادپذيري كادرفني 
و البته مسئولان فدراس��يون همين بس كه بخش 
اظهارنظرها در اينستاگرام فدراسيون واليبال بسته 
شده تا مخاطبان و مردم نتوانند انتقادهايشان را از 

نتايج به دست آمده منتشر كنند!
   بازيكنان سنگ تمام گذاشتند

مربي تيم ملي مسابقات امس��ال را تجربه اي گرانبها 
براي تيم ملي خواند. با اينكه در هفته اول و دوم ليگ 
ملت ها نتايج ضعيفي گرفتيم ، اما عليرضا طلوع كيان 
باز هم روي تأثير عدم اعزام تيم كامل به امريكا تأكيد 
كرد: »ليگ ملت هاي امسال هم براي ايران به پايان 
رسيد و فكر مي كنم يك تجربه گرانبها و بزرگ براي 
واليبال ايران، بازيكنان و كادر فني بود. بايد به خوبي از 
اين تجربه استفاده كنيم. در پنج مسابقه در ست پنجم 
بازنده ش��ديم و چه بس��ا اگر در اين مسابقات پيروز 
مي شديم شرايط به گونه ای ديگر رقم مي خورد. تيمي 
كه عادت به باخت كرد در هفته سوم، در سه مسابقه 
با نتيجه 3 بر 2 بازنده شد. در ديدار با فرانسه هم كه 
خوب بازي كرديم با نتيجه 3 بر صفر باختيم. مشخص 
مي شود كه اگر بازيكنان اصلي را در اختيار داشتيم 
قطعاً چهار بازي هفته آخر را مي برديم و شانس صعود 
داش��تيم. در بازي آخر 12 بازيكن داش��تيم و حتي 
حضرت پور هم مصدوميت كوچكي داشت. در مجموع 
با تيمي نصف و نيمه سه بازي، پنج سته انجام داديم و 
اين يعني اگر همه ارگان ها با ما همكاري مي كردند و 
با تمام نفرات در مسابقات حضور می يافتيم و تمركز 

كافي داشتيم، مي توانستيم مثل سال گذشته در هفته 
آخر چهار پيروزي كسب كنيم.«

طلوع كيان با اشاره به برطرف كردن نقاط ضعف تيم 
گفت: »قطعاً بايد نقاط ضعف و قوت خود را بررسي 
و براي آينده تجربه كس��ب كنيم. مقابل كوبا خيلي 
پرانرژي و جنگنده ظاهر شديم، اما متأسفانه برنده 
نش��ديم. مردم خودش��ان تلاش بازيكنان را ديدند. 
حاجي پور با ويلچر و شريفي هم با عصا در كنار تيم 
حضور پيدا كردند. مردم هميش��ه حامي تيم ايران 
بودند و از تك تك آنها تش��كر مي كن��م. تمام عرقي 
كه بازيكنان ريختند براي شاد كردن دل مردم بود. 
اميدوارم از اين مس��ابقات تجربه خوبي كسب كرده 
باش��يم. اينكه مي گويم بچه ها سنگ تمام گذاشتند 
و با غيرت ظاهر ش��دند، يعني همين؛ وقتي انگشت 
موسوي را ديدم، تصور كردم او نمي تواند به بازي ادامه 

دهد، اما خودش اعلام كرد كه بايد بازي كند.«
    عذرخواهي رمضاني

علي رمضاني، پاسور تيم ملي در پايان مرحله مقدماتي 
از مردم عذرخواهي ك��رد: »بازي خوبي بود و تلاش 
كرديم مقابل كوبا برنده شويم، اما در نهايت باختيم. 
همه بازيكنان و كادرفني تلاش كردند. نمي دانم چه 
بايد بگويم و شرمنده هستم. به سهم خودم از همه 
عذرخواهي مي كن��م و مي دانم كه تمام اعضاي تيم 
هم همين حس را دارند. از مردم عزيز تشكر مي كنم 
كه از راه دور و نزديك حامي ما بودند. شك نكنيد اين 
تيم راه زيادی در پي��ش دارد و در آينده حرف هاي 
بيشتري از تيم ملي خواهيد شنيد. اميدوارم روز به 

روز شرايط براي واليبال ايران بهتر شود.«
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هرچند رس�يدن به س�طح اول مس�ابقات تنيس 
ويمبلدون آرزوي تمامي تنيس بازان ايراني است، 
ام�ا حض�ور پررن�گ داوران تنيس اي�ران در اين 
مسابقات سال هاست كه به امري عادي تبديل شده 
است. امسال هم مسابقات ويمبلدون از اين قاعده 
مستثني نيست. عليرضا چيتگر، شروين صفوي، 
مسيح صلاح و حسن لاچيناني، داوران تنيس ايران 
هستند كه براي قضاوت در رقابت هاي ويمبلدون 
عازم انگليس شده اند. همچنين علي نيلي، دستيار 
س�رداور اين مس�ابقات اس�ت. رقابت هاي تنيس 
ويمبلدون از دوشنبه هفته قبل آغاز شده و تا روز 

يك شنبه آينده ادامه خواهد داشت.

دنیا  حیدري

حامد قهرماني

فريدون حسن

قانون داخلي يا جهاني؟

بازيفدراسيونكشتي
بااساسنامهها

همانطور كه پيش بيني مي ش��د انتخابات رياست فدراسيون كشتي پيش 
از آنكه وارد مراحل جدي تر خود شود با حاش��يه روبه رو شده است. ماجرا 
از اين قرار است كه فدراس��يون برخي انتخابات مربوط به كميسيون هاي 
زيرمجموعه خود از جمله كميس��يون ورزش��كاران را برگزار نكرده است 
و همين مسئله باعث ش��ده ش��ائبه هايي به وجود آيد و شكايت هايي هم 

صورت گيرد. 
كميسيون ورزشكاران و اعضای آن نقش تأثير گذاري در روند انتخابات 
و معرفي رئيس جديد دارند كه عدم برگزاري انتخابات آنها باعث شده 

حالا موضوع حساس تر از قبل شود. 
آرش فرهادي��ان، مديركل دفتر امور مش��ترك فدراس��يون ها در اين 
خصوص مي گويد: »برخي از نامزدهاي اين انتخابات شكايتي را به مقام 
عالي وزارت داده و گفته بودند كه فدراسيون كشتي انتخابات مربوط 
به كميسيون ها را برگزار نكرده اس��ت، اين در حالي بود كه فدراسيون 
مي گويد براساس اساسنامه اي كه توس��ط فدراسيون جهاني تصويب 
شده عمل كرده است. مورد اصلي نيز همين است كه هم بحث اساسنامه 
جهاني مطرح است و هم اساسنامه داخلي. در حال بررسي هستيم كه 
هم اساس��نامه مصوب داخلي زير س��ؤال نرود و هم به نظر فدراسيون 

جهاني طبق اساسنامه اي كه به آنها ارائه شده، عمل كنيم.« 
وي ادامه داد: »اساس��نامه مورد تأييد از سوي فدراسيون جهاني قبل 
از اساسنامه داخلي بوده اس��ت. بر همين اساس بايد مديريت كنيم تا 
نظر فدراسيون جهاني هم مورد توجه قرار بگيرد. تلاش مي كنيم اين 
انتخابات برگزار شود، مگر اينكه مشكل قانوني وجود داشته باشد. البته 
تاكنون تأييديه نهايي نامزدها براي شركت در انتخابات نيامده است.«

اينكه فدراسيون كشتي در برگزار نكردن انتخابات كميسيون ها، به خصوص 
كميسيون ورزشكاران قصور كرده و بايد پاسخگو باشد امري واضح و مشخص 
است، اما يك نكته حس��اس هم در خصوص حرف هاي فرهاديان وجود دارد 
و آن اينكه از حرف هاي او برداش��ت مي شود اساس��نامه اي كه به فدراسيون 
جهاني ارسال شده با اساسنامه داخلي متفاوت است و اين مسئله به فدراسيون 
كش��تي اين اختيار را مي دهد كه بنا به س��ليقه خود هر وقت كه خواست با 
اساس��نامه داخلي جلو برود و در زمان ديگر اساسنامه جهاني را جلو بيندازد. 
اينكه فرهاديان عنوان مي كند اساس��نامه مورد تأييد فدراسيون جهاني قبل 
از اساسنامه داخلي بود، تأييدي بر تفاوت اين دو اساسنامه است كه مي تواند 
مشكلات خاصي را براي كشتي ايجاد كند. مشكلاتي كه عدم برگزاري انتخابات 
كميسيون ها تنها يكي از آنهاست و بايد منتظر مشخص شدن بقيه مشكلات 
هم ماند، اما در حال حاضر مهم ترين مسئله كشتي برگزاري درست و به موقع 
انتخابات رياست اين فدراسيون است كه به عنوان اميد اصلي مدال آوري ورزش 
ايران در مسابقات آسيايي و المپيك پيش رو بايد هرچه سريع تر نفر اول خود را 

بشناسد تا برنامه ريزي درست صورت گيرد.

2 ماه سخت در انتظار اميد هاي فوتبال

عنايتي:حلمشكلما
عزممليميطلبد

تيم فوتبال اميد ايران با هدايت رضا عنايتي س��خت در تلاش اس��ت 
تا بتواند طلس��م عدم حضور فوتبال ايران در المپيك را بشكند. بدون 
ترديد س��رمربي تيم اميد به خوبي به اين نكته واقف اس��ت كه كاري 
بسيار س��خت در پيش دارد و گذر از تيم هايي چون ژاپن، كره جنوبي 
و عربستان بسيار مشكل است و نياز به يك برنامه ريزي دقيق و انجام 
تمرينات منظم و بازي هاي تداركاتي مناسب دارد. در اين ميان شروع 

رقابت هاي ليگ برتر نگراني هايي را ايجاد مي كند. 
جدا از مس��ائلي مانند مصدوميت هاي به وجود آمده براي بازيكنان يا 
تفاوت هاي تاكتيكي ايجاد شده در ذهن آنها مهم ترين دغدغه كادر فني 
تيم اميد عدم همكاري باش��گاه ها با اين تيم برای در اختيار گذاشتن 
بازيكنان به تيم اميد اس��ت. موضوعي كه س��رمربي تيم ملي هرچند 
به صورت تلويحي از حل شدن آن سخن مي گويد، اما مي توان نگراني را 

همچنان در بين حرف هايش مشاهده كرد. 
رضا عنايتي، سرمربي تيم فوتبال اميد ايران در حاشيه مراسم قرعه كشي 
رقابت هاي لي��گ برتر درباره همكاري باش��گاه ها با تيم امي��د تأكيد كرد: 
»مشكل كاملًا حل شده است، ولي عزم جدي و ملي مي خواهد. تيم اميد دو 
ماه خيلي سخت را پيش رو دارد. بايد مقدماتي المپيك و بازي هاي آسيايي 
هانگژو را تحمل كنيم تا بتوانيم از اين پيچ سخت بگذريم. تيم ما دير تشكيل 
شد و بازي هاي دوستانه زيادي هم نداشتيم. بازي با عراق كمي به ما كمك 

كرد، ولي شرايط خيلي سختي داشتيم.«
او افزود: »اميدوارم در اين دو ماه پيش رو همه باش��گاه ها كمك كنند. بعداً 
شرايط مان بهتر مي شود و براي آينده برنامه ريزي مي كنيم. بعد از بازي هاي 
آسيايي، فيفادي هاي خيلي خوبي داريم. سعي كرديم تمام برنامه تيم اميد 
را به سمت فيفادي ببريم و با باشگاه ها تعامل داشته باشيم.« عنايتي در مورد 
حريفان احتمالي در اردوي تركيه تصريح كرد: »هنوز مش��خص نشده اند. 
ش��ش تا هفت تيم به ما برنامه داده اند. ف��ردا يا پس فردا اس��امي را اعلام 

مي كنيم. مربي پرتغالي هم در تركيه به ما اضافه خواهد شد.«
وي در مورد واكنش مهدي تاج به نايب قهرماني اين تيم در رقابت هاي زير 
23 سال غرب آسيا گفت: »اصلًا قرار نبود برويم جام بگيريم. تنها پنج روز 
با تيم تمرين كرديم و سه روز هم كار تئوري داشتيم. كار تاكتيكي خاصي 
انجام نداديم. ما فق��ط در آنجا هماهنگي ايجاد كردي��م و اخلاقيات را هم 
شناختيم. تورنمنت ناگهان جدي شد! نايب قهرماني براي ما خيلي خوب 
بود. بازيكنان در فشار وحش��تناك بازي هاي يك روز در ميان بودند. همه 
تيم ها حدود پنج، شش ماه كار كرده بودند. عمان تيم خوبي بود. برايم مهم 

نبود در اين جام چه اتفاقي مي افتد، اما در مجموع راضي بوديم.«

تهديدوابرازاميدواريراهكارنيست
آقايتاج!

صحبت هاي تاج اين روزها بوي تهديد مي دهد. هرچند كه او سعي 
دارد حرف هايش را در كمال آرامش و با ملاطفت بر زبان بياورد، اما 
تنها برداشتي كه مي شود از صحبت هاي رئيس فدراسيون فوتبال 
داشت، اخطار جدي در قالب كلماتي محترمانه به صداوسيماست. 

البته كه حرف هاي او پربيراه هم نيست و حق پخش تلويزيوني كه 
طي سال هاي اخير بزرگ ترين چالش بين فدراسيون و صداوسيما 
بوده، اين روزه��ا به يكي از ملزومات باش��گاه ها براي كس��ب جواز 
حرفه اي تبديل شده و تخطي از آن مي تواند براي فوتبال باشگاهي 
ايران گران تمام شود. اين دقيقاً عين واقعيت است، اما نه تمام آن! 
حق پخش تلويزيوني بي ترديد يكي از ملزومات كنفدراسيون فوتبال 
آسيا براي صدور مجوز حرفه اي برای باشگاه هاي فوتبال ايران است 
كه بي ش��ك بايد هرچه زودتر حل و فصل ش��ود تا مشكلي در اين 
راس��تا برای باش��گاه هاي فوتبال ايران پيش نيايد، اما بدون شك 
حق پخش همان اندازه مهم اس��ت كه مهيا بودن ساير موارد براي 
كس��ب جواز حرفه اي اهميت دارد. با وجود اين به نظر مي رسد كه 
تاج سعي دارد زين پس حذف احتمالي باشگاه هاي فوتبال ايران را 
گردن صداوسيما بيندازد و حق پخش را براي اين ناكامي علم كند. 
درحالي كه اين يكي از چند مورد مهمي است كه بايد براي اخذ جواز 

حرفه اي مهيا شود، نه تمام آن. 
سال هاست كه فدراسيون و حتي وزارت ورزش به جاي ملزم كردن 
باش��گاه ها براي اخذ جواز حرفه اي، سعي در لاپوش��اني ايرادات و 
اشكالات آنها داش��تند. روندي كه اگرچه چند سالي جواب داد، اما 
نتيجه آن تنها عق��ب افتادن فوتبال ايران از رون��د حرفه اي بود كه 
دست آخر نيز ای اف سی با پي بردن بدان برخي باشگاه هاي فوتبال 
ايران را با محروميت نقره داغ كرد. اتفاقي كه بايد تجربه مي شد، اما 
نشد تا امسال هم گريبان برخي تيم ها چون اس��تقلال را بگيرد. با 
وجود اين تاج همچنان به جاي حل و فصل مشكلات ترجيح مي دهد 
با وارونه نشان دادن آن از آب گل آلود ماهي بگيرد و با انداختن توپ 

به زمين ديگران پاي خود را از هر مهلكه اي بيرون بكشد. 
حق پخش تلويزيوني مورد بسيار مهمي است كه نه فقط مشكلات 
مالي باش��گاه ها را تا حد زيادي حل و فصل مي كند، بلكه مي تواند 
رضايت كنفدراسيون فوتبال آسيا را هم براي صدور مجوز حرفه اي 
در پي داشته باشد، اما پرواضح است كه گرفتن حق پخش تلويزيوني 
تنها مشكل فوتبال باشگاهي ايران براي اخذ مجوز حرفه اي نيست 
و در صورت حل اين مس��ئله، م��وارد ديگر نيز بايد رعايت ش��ود تا 
باشگاه هاي فوتبال ايران موفق به اخذ مجوز حرفه اي شوند و بار ديگر 
از ليگ قهرمانان حذف نش��وند. اما از تاج هيچ انتظاری وجود ندارد 
وقتي به عنوان رئيس فدراسيون فوتبال به جاي گام برداشتن براي 

حل مشكلات، تنها به ابراز اميدواري اكتفا مي كند. 
وظيفه رئي��س فدراس��يون فوتبال مهي��ا كردن ش��رايط و حل 
مشكلات است، چه در زمينه گرفتن حق پخش تلويزيوني و چه 
در راس��تاي اخذ مجوز حرفه اي براي حضور در ليگ قهرمانان يا 
موارد ديگری چون استفاده از كمك داور ويدئويي در فوتبال كه 
مي تواند تا حد زيادي از مشكلات داوري بكاهد. اما جالب است كه 
تاج به عنوان شخصي كه وظيفه فراهم كردن اين امكانات را دارد، 
به جاي برطرف كردن مش��كلات يا  فراهم كردن شرايط جهت 
 VAR استفاده از اين تكنولوژي به استارت ليگ بيست و سوم با
ابراز اميدواري مي كند! درحالي كه وظيف��ه او نه ابراز اميدواري، 
بلكه فراهم كردن شرايط براي اس��تفاده از كمك داور ويدئويي، 
حق پخش، اخذ مجوز حرفه اي جهت حضور در ليگ قهرمانان و 

مواردي از اين دست است! 
با وجود اين گويا رئيس فدراسيون فوتبال قصدي براي ترك عادت 
ندارد كه همچنان به جاي حل معضلات، صرفاً به برشمردن آنها اكتفا 
مي كند، در حالي كه از او به عنوان رئيس فدراسيون فوتبال اين انتظار 
مي رود كه مش��كلات را حل كند، نه با برشمردن آنها يا تهديد هاي 

ملو، پاي خود را از بطن ماجرا بيرون بكشد. 

دوچرخه سواري ايران در بازي هاي آسيايي هانگژو يك سهميه 
در كوهستان زنان و دو س��هميه در پيست و جاده مردان گرفت. 
براي سه سهميه اي كه به دوچرخه سواري دادند بايد دو نفر اعزام 
شوند. در واقع نماينده مرد ايران يك نفر است كه هم در پيست 
ركاب مي زند و هم در جاده. فرانك پرتوآذر در بخش كوهستان 
و محمد گنج خانلو در پيس��ت و ج��اده نماينده ه��ای ايران در 
بازي هاي آسيايي هس��تند. گنج خانلو در قهرماني آسيا پيست، 
مدال طلا گرفت و در جاده هم ششم ش��د و بهترين عملكرد را 
در بين ركابزنان ايران داشت. پرتوآذر نيز تنها ركابزن كوهستان 
است كه به صورت فعال در مسابقات مختلف بين المللي شركت 
مي كند. گفته مي شود فدراسيون توانسته يك سهميه در بخش 
استقامت زنان بگيرد كه از بين سميه يزداني و ماندانا دهقان يك 

نفر اعزام مي شود.

ركابزنانايراندرهانگژومشخصشدند
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